
PROTOKÓŁ NR 34/2022 

 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, 

Oświaty i Spraw Socjalnych, Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 28 czerwca 2022 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji, 

2. Chmur Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji, 

4. Zalewska Katarzyna, członek komisji, 

5. Członkowie Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych: 

Skomorowski Marek, Chmur Eugeniusz, Jurkowicz Marta, Iwona Wiercińska, Zalewska 

Katarzyna,  

6. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Zawadzki Piotr, Piotrowska 

Krystyna, Wierciński Wojciech, Zambrowski Paweł,  

7. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: Jurkowicz Marta, Król Adam, Jakimiuk 

Anatol, Zawadzki Piotr, 

8. Małgorzata Jóźwiak, 

9. Dorota Kędra-Ptaszyńska Wójt Gminy, 

10. Milena Korniluk Zastępca Wójta 

11. Walenty Korycki Sekretarz Gminy, 

12. Mirosława Andrzejuk  Skarbnik Gminy 

13. Ewa Litewnicka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach, 

14. Anetta Malinowska Wicedyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Boćkach 

 

Nieobecni: Lipiński Zbigniew, Matwiejuk Jarosław 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 28 czerwca  

2022 r. o godzinie 09:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. Na 

przewodniczącego posiedzenia wybrano Pana Piotra Zawadzkiego, który przedstawił zebranym 

porządek posiedzenia. 

1. Zapoznanie się z wykorzystaniem środków pieniężnych funduszu sołeckiego oraz 

kontrola ich realizacji za 2021 rok ( informacje dostępne: raport o stanie gminy za 2021 

rok – strony 10-15 oraz załącznik nr 7 do zarządzenia nr 8/2022 Wójta Gminy Boćki  

z dnia 3 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2021 rok), 

2. Informacja nt. realizacji odśnieżania dróg w sezonie zimowym 2021/22 i poniesionych 

kosztów, 

3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Boćki za 2021 rok, 

4. Omówienie materiałów na Sesję Rady Gminy Boćki: 

1) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022, 

2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Boćki, 

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Boćki wotum zaufania, 



4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Boćki za 2021 rok, 

5) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

6. Sprawy różne i bieżące gminy. 

 

Ad pkt. 1 Przewodniczący posiedzenia Piotr Zawadzki zapytał czy są jakieś pytania odnośnie 

funduszu sołeckiego.  

Pan Waldemar Rynans zapytał ile gmina dostała zwrotu pieniędzy. Skarbnik odpowiedziała, że 

na tą chwilę nie wie, ale już w niedługim czasie będzie wiadomo jakie to będą pieniądze. 

Radna Krystyna Piotrowska nadmieniła, że dobrze byłoby pojechać i ocenić jakość prac 

wykonanych z pieniędzy funduszu sołeckiego.  

 

Ad pkt. 2 Radny Zawadzki zadał pytanie czy zostały pieniądze z odśnieżania dróg. 

Pani Skarbnik poinformowała, że środki na to zadanie były zaangażowane według zawartej 

umowy. Zastępca Wójta dodała, że szczegóły rozliczenia radni dostali w materiałach. 

Powiedziała, także że odśnieżanie odbywało się na dwóch trasach z czego dodatkowo odśnieżał 

jeszcze drogi ciągnik gminny. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Jóźwiak podsumowała, że jakość odśnieżania dróg była 

zadowalająca w tym roku. 

Radny Zawadzki zapytał czy będzie zabezpieczony piasek z solą do posypywania dróg. Wójt 

Gminy odpowiedziała twierdząco.     

Ad pkt. 3. Wójt Gminy poprosiła o uwagi i pytania do raportu o stanie gminy. 

Głos zabrał radny Paweł Zambrowski, skierował swoje pytanie do sekretarza co z drogą 

Olszewo-Truski. Z powodu krzaków widoczność na tej drodze jest bardzo słaba. 

Wójt odpowiedziała, że w tej sprawie, że dzwoni do Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. 

Radny Paweł Zawadzki zadał pytanie czy podpisaliśmy umowę z Powiatowym Zarządem Dróg 

o współpracy, a jeżeli nie to trzeba byłoby podpisać takie porozumienie.  

Wójt poinformowała, że takie porozumienie nie zostało podpisane i nie będzie podpisane ze 

względu na to, że ceny paliwa są bardzo wysokie. Planowane były wydatki na paliwo w cenie 

4,60 za litr a teraz mamy prawie 8 zł za litr. Może być tak, że nie będzie pieniędzy na paliwo. 

Przy takich inwestycjach jakie mamy zaplanowane do realizacji, nie będziemy mieli z czego 

przesunąć potrzebnych pieniędzy. 

Radna Krystyna Piotrowska zabrała głos mówiąc, iż jej zdaniem częstotliwość koszenia dróg 

jest zbyt częsta. Trzeba poczekać aż trawa ponownie urośnie i będzie większa. Przykładem jest 

wieś Wygonowo, którego pobocza były już koszone dwa razy.  

Radny Wierciński zadał pytanie czy wieś Wygonowo jest uprzywilejowana skoro była koszona 

dwa razy bo inne wsie nie były.  

Pan Piotr Zawadzki zaproponował, aby poświęcić te 20-40 litrów ropy i skosić pobocza na 

odcinku drogi powiatowej Olszewo-Truski. To jest nasz interes, albo trzeba byłoby pojechać 

po tego Pana i przywieść go na ta drogę albo niech da nam na piśmie informacje, ze nie będzie 

to robione przez kolejne 3 lata nim nie zostanie zrobiona ta droga. 



Zastępca Wójta dodała, że nie można tego zrobić chociażby ze względu na to, że przyjdą inni 

mieszkańcy i będą prosić aby wykosić inne drogi powiatowe przy których mieszkają.  

Radny Wojciech Wierciński powiedział, że jego zdaniem trzeba mocno naciskać powiat, żeby  

to oni skosili pobocza tych dróg. Powiat specjalnie omija tą drogę ze względu na to, że był 

złożony wniosek na nią. Nie możemy robić im przysługi. Ewentualnie można byłoby się 

zgodzić na to, abyśmy my skosili te pobocza, gdyby oni zrefundowali nam koszty. 

Wójt nadmieniła, że gmina dostała 500 tys. ze środków budżetu województwa na doposażenie 

GOk-u. Zaproponowała, że skoro na następną komisję ma przyjechać Prezes Wodociągów 

Podlaskich to zaprosimy również Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg i wtedy 

porozmawiamy o ewentualnym porozumieniu. 

Radny Piotr Zawadzki dodał, ze powiat kosi 1 m rowu, który ma szerokość 4 m. Za jakiś czas 

to już nie będą małe krzaczki. Prosił radnych, żeby to na komisji pytać, zgłaszać uwagi co do 

raportu o stanie gminy, a nie na sesji kłócić się.  

Radna Krystyna Piotrowska powiedziała, ze w raporcie zostało napisane, że gmina posiada 

mieszkania gminne w Wiercieniu. Stwierdziła, że to są jakieś kojce nie mieszkania. Mówimy, 

że nie ma pieniędzy, ale jeździć tankować każdy samochód zamiast kupić zbiornik na paliwo. 

W tamtym roku taki zbiornika za 5 tys. zł byśmy kupili. Zakupiono posypywarkę, ale trzeba 

byłoby się zastanowić czy to jest priorytetem.  

Pan Waldemar Rynans dodał, że tylko firma PRONAR przedkłada oferty, a inne firmy takie 

rzeczy oferują w mniejszej kwocie. Firma ta jest jedna z droższych na naszym terenie. 

Wójt odpowiedziała, że trzeba liczyć siły na zamiary. Chcielibyśmy zrobić tam remont ale to 

są kolosalne sumy. Zbiornik będzie zakupiony. Mamy już dwie oferty cenowe. Jeżeli chodzi o 

oferty to są tylko orientacje cenowe. Wcale nie jest powiedziane, że akurat w tej firmie 

dokonamy zakupu. 

Radny Paweł Zambrowski powiedział, że kwota 13 tys. to dużo jak na taki zbiornik. 

Wójt odpowiedziała, że on może być tańszy. Lepiej zadysponować więcej pieniędzy, a jak 

kupimy taniej to te pieniądze po prostu zostaną. 

Radny Piotr Zawadzki poprosił radnych, że jeżeli mają kontakt do firm, które zaproponowałyby  

lepsze ceny to niech udostępnią pracownikom urzędu. Pan Wojciech Wierciński podał kontakt 

do takiej firmy. 

Radna Krystyna Piotrowska poddała pod wątpliwość czy potrzebna jest gminie przyczepa 

wywraca do tyłu czy ona w ogóle zda egzamin. 

Pan Piotr Zawadzki powiedział, że ta przyczepa jest mocniejsza i sztywniejsza. Po to traktor 

ma tura i zakupiliśmy jeszcze łyżkę, ze jak wyrzuci do tyłu to sobie rozgarnie. Rozmawialiśmy 

z Panem z Brańska, który mówił, że przyczepę boczną zepsuł w dwa czy trzy lata. 

Pan Waldemar Rynans zabrał głos mówiąc, iż jest kupowana przyczepa 6t do ciągnika 140 

konnego to kpina. 

Radny Wojciech Wierciński dodał, ze mamy problemy ze spięciem budżetu i w związku z tym 

zadał pytanie czy zakup tej łyżki za 15 tys. zł to faktycznie jest potrzeba konieczna na ten rok. 

Czy ewentualnie można byłoby to odłożyć na przyszły rok bądź za dwa lata. 



Wójt odpowiedziała, że łyżka została już zakupiona i pracuje. Ona jest naprawdę potrzebnym 

sprzętem jeżeli chodzi o załadunek. 

Radny Wojciech Wierciński dodał, żeby zapytać ludzi, która ich zdaniem potrzeba jest 

pilniejsza. Naprawa drogi czy remont budynku w Wiercieniu. Na pewno odpowiedź była by, 

żeby naprawić drogę. Można zrobić jakiś doraźny remont bo na gruntowny na pewno nas nie 

stać. 

Pani Radna Krystyna Piotrowska zapytała czy ktoś z urzędu z nimi rozmawiał, zapytał jakie 

mają potrzeby. Skoro gmina ich tam ulokowała to jest odpowiedzialna za to jak tam żyją. Na 

początku trzeba było stworzyć tam warunki do mieszkania. Nie chwalmy się tymi 

mieszkaniami bo to wstyd. 

Pan Adam Król zadał pytanie kto chciałby mieszkać tam w takich warunkach. Na to pytanie 

odpowiedziała radna Marta Jurkowicz mówiąc, że ona nie pozwoliłaby, żeby jej matka czy 

siostra mieszkała w takich warunkach. Jako rodzina zapewniłaby im jakiś byt.  

Pan Waldemar Rynans skomentował, ze skoro nie stwarza się ludziom odpowiednich 

warunków to powinni oni tam mieszkać. Po co im było dane mieszkać tam. 

Radny Wojciech Wierciński zapytał czy ktoś z Państwa rozmawiał z nimi. Dodał, że jest z nimi 

w stałym kontakcie. Pani Krysia dzwoni dwa, trzy razy w tygodniu.  

Pan Piotr Zawadzki zaproponował, że jeżeli radni wiedzą, że są jakieś okna, drzwi z demontażu 

w dobrym stanie to można byłoby wymienić je w tym budynku. Dobrze byłoby gdyby rodziny 

tych osób mieszkających w tych budynkach również zaangażowały się w pomoc tym ludziom. 

Społeczeństwo musi się zaangażować.  

Pan Wojciech Wierciński dodał, ze gmina nie ma pracownika, żeby flagi zdjąć a co mówić 

zająć się takimi rzeczami. 

Pani Wójt zwróciła uwagę na to, że ma kontakt z osobami, które mieszkają w tym budynku  

w Wiercieniu i nie słyszała, żeby się skarżyli na swój los. Jeżeli chodzi o remont tego budynku 

to oczywiście trzeba byłoby go zrobić, ale niestety każda inwestycja, która będzie realizowana 

odbywa się przy udziale środków zewnętrznych. Jeżeli w nowej perspektywie finansowej 

pojawią się fundusze na lokale socjalne i będziemy mieli możliwości finansowe o wystąpienie 

o te środki to na pewno to zrobimy. Tam trzeba zrobić gruntowny remont. 

Pan Waldemar Rynans zabrał głos mówiąc, że nie będzie dyskutował czy konserwator 

zatrudniony w szkole jest potrzebny czy też nie, ale dziwi się, że w naszej gminie nie ma 

pracownika, który bo po zgłoszeniu, że nie ma wody pojechał do Wiercienia i zrobił to. Musi 

być chociaż jeden taki pracownik, który by opiekował się wszystkimi budynkami gminy. 

Trzeba zatrudnić taką osobę oczywiście nie za najniższą krajową.  

Pani Radna Krystyna Piotrowska dodała, że konserwator zatrudniony w szkole na tyle ile ma 

tam pracy powinien jeszcze w gminie zrobić. Wójt odpowiedziała, że ten temat proszę poruszyć 

jak będzie dyrekcja szkoły. 

Głos zabrał Radny Adam Król mówiąc, że wystarczyłoby na ten moment tylko podłączyć wodę 

do budynku w Wiercieniu. Radny widzi jakiś wielki opór ze strony rady gminy w tej sprawie. 

Wydajemy miliony a brakuje pieniędzy na drobne rzeczy. 



Wójt odniosła się do tej kwestii zwracając się z prośbą o zwrócenie uwagi jakie są różnice 

pomiędzy kosztami inwestycyjnymi a bieżącymi.  

 

Ad pkt. 4  

1) Pani Skarbnik wyjaśniła ze zmiany w budżecie dotyczą nowego zadania przebudowa drogi 

gminnej Jakubowskie - Skalimowo. Jest to kwota 30 tys. zł ze względu na pokrycie badań 

genealogicznych, map itp. Zwiększone również zostały środki na zadaniu Poprawa 

infrastruktury drogowej w Gminie Boćki. Zostały również wprowadzone dwa nowe zakupy: 

wiata z montażem, zbiornik na paliwo.  

2) Pracownik urzędu Pan Mirosław Kolejkowicz powiedział, ze regulator miał tylko jedno 

zastrzeżenie. W paragrafie 11 regulaminu kazał usunąć określenie nie mniej i podać konkretnie. 

Nic poza tym nie uległo zmianie. 

Radny Adam Król zadał pytanie czy rada musi przyjąć ten regulamin. Jeżeli radnym nie 

podobają się pewne zapisy. Chcieliby dokonać jakieś poprawki. Powinien przyjechać Prezes w 

celu jakichś negocjacji.  

Wójt odpowiedziała na pytanie radnego, że od kilku lat jest regulator Państwowe Gospodarstwo 

Wód Polskich. Jest wzór regulaminu, który jest wysyłany do Wód Polskich i to oni mają 

decydujące zdanie. Także regulamin ten musimy przyjąć.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

3)  Pani Wójt zwróciła się do radnych z prośbą o udzielenie jej wotum zaufania i absolutorium. 

Dodała również, ze rozumie, że mogą być osoby mające uwagi co do wykonywania jej misji 

Wójta, a także pracy pracowników urzędu i jednostek podległych jednak zapewnia, ze staramy 

się jak najlepiej wykonywać swoją pracę.  

Radny Wojciech Wierciński zabrał głos mówiąc, że chciałby aby praca pracowników urzędu 

była bardziej efektywna, a wójt jako pracodawca powinna tego dopilnować. Nadmienił 

również, że dobrze byłoby przyśpieszyć realizację inwestycji. Radny zasugerował, iż Wójt 

powinna się bardziej tłumaczyć przed radą gminy i przekazywać wszelkie kwestie na bieżąco.  

Pan Waldemar Rynans poruszył sprawę skrzyżowania, która ciągnie się 3,5 roku. Zadał Wójt 

pytanie jak wygląda kwestia z tym skrzyżowaniem na ulicy Akacjowa - Brzozowa. 

Wójt odpowiedziała, że nie będzie brała odpowiedzialności za zmianę organizacji ruchu. 

Poinformowała, iż prosi radnych, aby przegłosowali tą kwestię na wspólnych komisjach i sami 

wzięli na siebie tą odpowiedzialność. Poza tym trzeba zabezpieczyć środki na te 

przedsięwzięcie. Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie. 

Odbyło się głosowanie w sprawie zmiany organizacji ruchu przy ulicy Akacjowa – Brzozowa 

(pierwszeństwo dla ulicy Akacjowej) 

Za: 11 osób 

Przeciw: 0 osób 

Wstrzymały się od głosu : 2 osoby 

 



Pan Waldemar Rynans dodał, że Pani Wójt powinna znaleźć pieniądze na to zadanie. Radni 

mogą nie udzielić Pani absolutorium, przyjdzie inny Wójt i znajdzie te pieniądze. To może być 

kwestia 2 tys. zł a takie pieniądze chyba jest Pani wstanie znaleźć.  

Wójt opowiedziała, że Radni mają prawo wnieść swoje propozycje czy zmiany do budżetu, ale 

wtedy mają obowiązek wskazać, z którego paragrafu zabrać, aby to zadanie zrealizować. 

4) Pan Waldemar Rynans zabrał głos mówiąc, że o ile się nie myli budżet w tamtym roku 

wynosił 28 mln a wykorzystano 21 mln. Już zaokrąglając niech 6 mln zostało a Pani Wójt 

mówi, że 2 tys. zł na skrzyżowanie nie znajdzie. Oszczędności są na sołtysowskich dietach, 

także pieniądze są.  

Ad pkt. 5 Przewodniczący posiedzenia powiedział, ze nad tym punktem będziemy głosować na 

sesji rady gminy.  

Ad pkt. 6 Radny Piotr Zawadzki zadał pytanie dla Pani Wójt czy w związku z przystąpieniem 

naszej gminy do SIM (Spółdzielnia Inicjatywa Mieszkaniowa) została już określona lokalizacja 

tej inwestycji. Dodał, iż pieniądze zostały spółce przelane, a nadal nie wiadomo dla kogo będą 

te mieszkania, jak również czy będą to domy w zabudowie szeregowej czy blok mieszkalny. 

Jaki jest zamysł tej inicjatywy. Jakie są zasady zamieszkania w takiej budowie. 

Pani Wójt odpowiedziała, że w pierwszej kolejności trzeba będzie dokonać przekazania działki. 

Jeżeli chodzi o usytuowanie tej inwestycji to jeszcze decyzja nie została podjęta, tak samo jak 

co do rodzaju zabudowy. To jest pierwsza inicjatywa w województwie podlaskim. W 

większych miastach planują bloki. Wójt dodała, że jej zdaniem w naszej gminie sprawdziłyby 

się szeregówki. Wstępnie informacje były takie, że osoby chętne będą musiały wpłacić 20% 

wkładu własnego i wstępne szacunki były takie, ze czynsz będzie wynosił około 500 zł. Te 

warunki i zasady dopiero będą się tworzyć.   

Wójt dodała, że na drogi z programu ,, Polski Ład’’ jest przygotowywany Plan Funkcjonalno- 

Użytkowy. Otrzymaliśmy również informację, iż przekazano nam z Programu Obszarów 

Wiejskich dofinansowanie na drogę Jakubowskie -Skalimowo, jak również otrzymaliśmy 

kwotę 500 tys. zł z budżetu województwa podlaskiego. Mamy już pozwolenia na remont szkoły 

w Boćkach. Otrzymaliśmy promesy z Polskiego Ładu nr 2 na zagospodarowanie przestrzeni 

publicznej w miejscowości Boćki.  

Zastępca Wójta dodała, że gmina ma 9 miesięcy na ogłoszenie przetargu.  

Pani Skarbnik poprosiła, aby zastanowić się skąd weźmiemy pieniądze na wkład własny do 

tych inwestycji.  

Wójt dodała, że nie wykluczamy zaciągnięcia kredytu. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie za akcje 

ratownicze to zrobiliśmy rozeznanie jakie kwoty są w ościennych gminach. To są podobne 

kwoty.  

Radny Adam Król zapytał kiedy będzie otwarcie oficjalne Gok-u. 

Wójt odpowiedziała, że czekamy na odbiór przez odpowiednie instytucje. 

Pan Radny Adam Król poruszył kwestię stypendiów na uczniów z czerwonym paskiem.  



Pani Krystyna Piotrowska dodała, że kiedyś było więcej dzieci niż teraz i ta sama obsada 

kadrowa i podobno teraz wszystkie kluski, naleśniki są kupowane. Więc co Ci pracownicy 

robią.   

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

Protokołował: Katarzyna Izdebska 

 

  Przewodniczący Posiedzenia                                    Przewodniczący Komisji 

                   Piotr Zawadzki                                                       Walentyna Koptewicz 


